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ΘΕΜΑ: Η ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ ΑΔΥΝΑΤΕΙ ΝΑ ΛΕΙΤΟΥΡΓΗΣΕΙ ΥΠΟ ΚΑΘΕΣΤΩΣ 
ΥΠΟΧΡΗΜΑΤΟΔΟΤΗΣΗΣ  

Κύριε Πρόεδρε, κ. Περιφερειάρχη, η υποχρηματοδότηση και υποστελέχωση της Περιφέρειας 
Ιονίων Νήσων έχει σοβαρές επιπτώσεις στη λειτουργία της και στην εξυπηρέτηση των πολιτών και 
περιορίζει τον αναπτυξιακό της ρόλο. Το πρόβλημα έχει συζητηθεί κατ’ επανάληψη στο Διοικητικό 
Συμβούλιο της Ένωσης Περιφερειών αλλά καί πρόσφατα, στις 4 Σεπτεμβρίου, όπου επισημάνθηκε 
ότι σήμερα αφορά όλες τις περιφέρειες της χώρας, άλλες περισσότερο και άλλες λιγότερο.  

Το πρόβλημα εμφανίστηκε μετά τον πρώτο χρόνο λειτουργίας του νέου Καλλικράτειου θεσμού της 
αιρετής Περιφέρειας, ήδη από το 2012, η κατάσταση σταδιακά επιδεινώθηκε ενώ αντίθετα οι 
αρμοδιότητες και οι υποχρεώσεις των Περιφερειών αυξήθηκαν με μια σειρά θεμάτων όπως η 
δημιουργία των Τοπικών Μονάδων Υγείας (ΤΟΜΥ), η μεταφορά των ΑμεΑ, τα προγράμματα 
Μαθητείας και η Προσωπική Διαφορά των υπαλλήλων που μετατάχθηκαν στην Περιφέρεια.  
Ως αντιπολίτευση, ήσασταν επικριτικοί ότι δεν διεκδικήσαμε δυναμικά αύξηση των 
χρηματοδοτήσεων ενώ σήμερα είστε συμβιβασμένοι. Η περικοπή των ΚΑΠ (Κεντρικών Αυτοτελών 
Πόρων) έχει ξεπεράσει το 65% και οι ΚΑΠ - επενδύσεις έχουν προ πολλού μηδενιστεί.  

Το κεντρικό κράτος μετακυλύει υποχρεώσεις του στις Περιφέρειες, χωρίς τους αντίστοιχους 
πόρους. Η χρηματοδότηση προς τις Περιφέρειες υπολείπεται από αυτή που προβλέπει η νομοθεσία 
σύμφωνα με στοιχεία της ΕΝ.Π.Ε. κατά 450 εκ. ευρώ. Συγκεκριμένα, σύμφωνα με την εισηγητική 
έκθεση του Τακτικού Προϋπολογισμού 2017 από τον φόρο φυσικών προσώπων (4,2%), σύμφωνα 
με το άρθρο 260 παρ. 1 του Ν. 3852/2010 όπως έχει τροποποιηθεί, θα έπρεπε να είναι 532,39 εκ. 
ευρώ και όχι 318 εκ. ευρώ (σελίδα 114 της εισηγητικής έκθεσης του προϋπολογισμού του 2017). 
Δηλαδή, υπολείπεται κατά 214,39 εκατομμύρια ευρώ. Σε ό,τι αφορά τους πόρους από τον Φ.Π.Α. 
ανέρχεται στα 588,28 εκ. ευρώ. Αυτά, θα έπρεπε να αποδοθούν στις Περιφέρειες της χώρας και 
αντ’ αυτού δόθηκαν 353 εκ. ευρώ. Υπολείπεται δηλαδή κατά 235,28 εκ. ευρώ.  
Όπως γίνεται αντιληπτό, η σιωπή ή η χαλαρή διεκδίκηση δεν θα μπορέσει να λύσει το θέμα και η 
Περιφέρειά μας με την ιδιαιτερότητά της, οδηγείται σε μαρασμό.  
Προτείνω, παρότι συζητήθηκε και από τον πρόεδρο στο Δ.Σ. της ΕΝ.Π.Ε., το Περιφερειακό 
Συμβούλιο να πάρει απόφαση που να διατρανώνει την ανάγκη και την απαίτησή του για 
χρηματοδότηση της Περιφέρειας Ιονίων Νήσων σύμφωνα με το Νόμο Καλλικράτη αλλά και τις 
ανάγκες που προκύπτουν από τη νησιωτικότητά της.  


